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     LA PRESIDENTE 

Rocca di Papa, 26. září 2023 

 

Drazí, 

píšu vám několik dní před začátkem XVI. generálního shromáždění synody biskupů o synodalitě, 

které začne 4. října ve Vatikánu a na které jsem byla pozvána jako zvláštní host. 

Neskrývám své emoce, především mám velkou radost, že se mohu osobně zúčastnit tohoto 

okamžiku milosti s vědomím, že s sebou beru každou a každého z vás z Hnutí fokoláre, a to je 

také velká zodpovědnost. 

Jsem si jistá, že mnozí už prožili některou etapu synodální cesty ve své místní církvi a zakusili 

některé její plody, jako jsou nové příležitosti pro dialog vedoucí k hlubšímu a širšímu společenství 

a účasti. 

Nadcházející zasedání nás ještě více vyzývá k onomu „kráčet společně“ jako „lid Boží“, aby se to 

stalo trvalou a každodenní skutečností v našem životě pro dobro církve a lidstva. 

To vše mi vložilo do srdce velkou touhu: usilovat – jako Hnutí fokoláre – o zlepšení, další vykročení, 

posílení a vytříbení našich vztahů jednoty, abychom byli staviteli bratrství v každém prostředí, 

v němž žijeme nebo působíme. Spoléhám proto na váš život, abychom společně prožili 

opravdovou zkušenost synodality. 

Jsem vám vděčná za vaše každodenní oběti, za věrnost Slovu a za mnohá „ano“ Ježíši opuštěnému, 

vím, že se pozvedají z každé zeměpisné šířky a vyvolávají velkorysost a naději. Nakonec vás 

prosím o to nejdůležitější: modlete se! „Bez modlitby nebude synoda“, řekl papež František. A 

opakuje to i generální sekretář, kardinál Grech, aby všechny povzbudil k modlitbě s vírou a vší 

vážností. Jde o to, abychom naslouchali Bohu v soustředění, které Mu dává prostor a umožňuje, 

aby naše srdce a mysl byly osvíceny Jeho světlem. 

Tedy i my, jako součást velkého množství lidí, kteří se v celém světě modlí a obětují, usilujme 

v tomto novém slibném období pro církev o to, aby synoda – jejímž protagonistou je Duch Svatý 

– přinesla co největší plody pro současné i budoucí lidstvo. 

Mnohokrát vám děkuji! V té nejhlubší jednotě, 

 


